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V tomto čísle naleznete 

Milí čtenáři, 
máme za sebou odložené mimořádné 
jednání Evropské rady. Lídři EU se ve 
čtvrtek a pátek v diskuzi o situaci ve vý-
chodním Středomoří jednoznačně postavi-
li za Řecko a Kypr a neplánově debato-
vali také o vývoji situace kolem opětov-
ného nárůstu případů onemocnění covid-
19 napříč Evropou. Dohodli se, že se 
k tomuto tématu budou pravidelně vracet 
a že je nutné výrazně posílit koordinaci 
epidemiologů a dalších odborníků 
z jednotlivých členských států. 
Mezi hlavní témata tohoto týdne budou 
patřit klimatická politika, ekonomické 
oživení EU po koronavirové krizi, zásady 
právního státu nebo migrace a azyl. Pře-
vážně videokonferenčně o nich budou 
jednat ministři EU a mimořádně v Bruselu 
také poslanci Evropského parlamentu na 
svém plenárním zasedání. 
V pondělí se konala videokonference 
Euroskupiny, která se věnovala prioritním 
reformám a investicím v eurozóně 
v kontextu oživení a příprav plánů na 
podporu oživení a odolnosti na vnitro-
státní úrovni a přijala svůj pracovní pro-
gram na období do června 2021. 
V úterý je na programu neformální vi-
deokonferenční jednání ministrů odpo-
vědných za energetiku, kteří budou disku-
tovat spolu s komisařkou Kadri Simsono-
vou o klimatických cílech EU pro rok 
2030. Rovněž v úterý se pak videokonfe-
renčně uskuteční Rada pro hospodářské a 
finanční věci, která se budě zabývat faci-
litou na podporu oživení a odolnosti, ba-

líčkem právních předpisů v oblasti digi-
tálních financí nebo evropským seme-
strem.  

Ve čtvrtek pak budou, také prostřednic-
tvím videokonference, jednat ministři vni-
tra o novém návrhu paktu o migraci 
a azylu a o rozvoji strategického evrop-
ského policejního partnerství. Ministři 
spravedlnosti mají na programu své pá-
tečního videokonference téma digitaliza-
ce v oblasti přístupu ke spravedlnosti 
a návrhy závěrů o Listině základních práv 
se zřetelem k umělé inteligenci a digitální 
transformaci. 

Kvůli aktuální epidemiologické situaci 
v Evropě se plenární zasedání Evropské-
ho parlamentu tento týden koná 
v Bruselu, nikoliv ve Štrasburku. Poslance 
čeká hlasování o změnách na postech 
komisařů, debata o zásadách právního 
státu, mimo jiné v kontextu jednání  
o dlouhodobém rozpočtu EU, nebo o na-
stavení ambicióznějších klimatických cílech 
EU pro rok 2030. S předsedou Evropské 
rady Charlesem Michelem budou také 
diskutovat o výsledcích mimořádné Evrop-
ské rady. 
Již v průběhu tohoto týdne nás čekají 
dále přípravy na nadcházející Evropskou 
radu, která se koná 15. a 16. října 2020 
a bude mít na programu několik velmi 
důležitých témat, a sice klimatická politi-
ka, vztahy se Spojeným královstvím, 
zejména stav jednání o budoucím vztahu 
a příprava pro všechny možné scénáře, 
právní stát a vnější vztahy. 

Úvodník státní tajemnice Mileny Hrdinkové 

Mimořádné zasedání Evropské rady 

V Bruselu proběhlo 1. a 2. října mimo-
řádní zasedání Evropské rady. Českou 
delegaci vedl předseda vlády Andrej 
Babiš. Jednání bylo zaměřeno zejmé-
na na vnější vztahy a koordinaci 
opatření v reakci na covid-19. 

Lídři věnovali celé čtvrteční jednání té-
matům vnějších vztahů. Nejprve zahájili 
debatu o situaci ve východním Středo-
moří, kdy znovu vyjádřili plnou solidari-
tu Řecku a Kypru a vyzvali Turecko 
k okamžitému ukončení dalšího porušo-
vání mezinárodního práva a řešení spo-
rů prostřednictvím dialogu. Po dlouhých 
a přerušovaných diskuzích se Evropská 
rada shodla na znění závěrů k tomuto 

tématu, v nichž jasně přislíbila uvalení 
sankcí vůči Turecku v případě jeho po-
kračování nelegálních aktivit a dalších 
provokací k tomuto tématu.  
Následně poté také mohlo být finálně 
odsouhlaseno uvalení sankcí vůči skupině 
40 představitelů běloruského režimu, 
kteří jsou zodpovědní za zfalšování vý-
sledků srpnových prezidentských voleb v 
Bělorusku a následného násilného potla-
čení poklidných demonstrací.  
Během pracovní večeře proběhla výmě-
na názorů k případu A. Navalného  
a situaci v Náhorním Karabachu.  
/Pokr. na s. 2/ 
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Zpráva o stavu právního státu > Komise  
Komise představila  první Zprávu o stavu právního 
státu v EU. Každoroční monitoring situace v členských 
státech má za cíl umožnit širokou diskuzi založenou na 
faktech a sdílení dobré praxe. Komise tak částečně od-
povídá na kritiku svého postupu směrem k Maďarsku 
a Polsku. 

Zpráva sestává z části obecné, která shrnuje poznatky ze 
všech členských států, a ze zvláštních kapitol zaměřených 
na situaci v jednotlivých členských státech. Zjištění vychází 
z virtuálních návštěv, které Komise s členskými státy usku-
tečnila v polovině roku 2020 a během nichž sbírala po-
znatky od ministerstev, zástupců neziskového sektoru  
i z justice a dalších klíčových míst. V rámci těchto kapitol 
se zpráva zabývá čtyřmi oblasti: soudnictvím, bojem 
proti korupci, pluralitou médií a dalšími ústavními zá-
ležitostmi spojenými se systémem brzd a protivah. 
Komise sama se předem zavázala nevyvozovat 
z hodnocení žádné závěry ani doporučení. I proto krátce 
po vydání zprávy sklidila kritiku za „bezzubost“ tohoto 
nástroje. Sama místopředsedkyně a komisařka pro hod-
noty a transparentnost Věra Jourová však zdůraznila, že 

zpráva slouží jako podklad k diskuzi. Státy díky nim 
mají přehled o tom, jak se situace v zemích vyvíjí, jaká 
ji provází národní specifika a umožňuje tak hlubším 
problémům předcházet. Právě to se dříve u postupně 
vyvěrajících problémů nedařilo. 
ČR si v hodnocení vedla poměrně dobře. Komise oce-
ňuje legislativní změny v oblasti insolvencí a soudnictví, 
byť některé (zejména jmenovací) procesy ještě nejsou 
uspokojivě vyřešeny. Dobře fungující a pestrou občan-
skou společnost by měl ještě více posílit úřad ombud-
smana. Česku ani jiným zemím se nevyhnuly výtky smě-
rem k relativně novým tématům, jako jsou digitalizace 
veřejné správy, transparence vlastnictví médií, regula-
ce lobbyingu či ochrana whistleblowerů. V řadě oblastí 
však dochází k legislativním změnám a stěžejní tedy 
může být srovnání se zprávou příští rok. Ještě předtím 
však na listopadové Radě pro obecné záležitosti pro-
běhne rozprava se zástupci všech států, v nichž Česko 
jako jeden z první pětice států  (spolu s Belgií, Bulhar-
skem, Dánskem a Estonskem) vystoupí a své hodnocení 
představí. /I. Procházková/ 

Evropský výzkumný prostor > Komise 

Komise přijala 30. září  2020 sdělení  
o novém Evropském výzkumném prostoru pro výzkum 
a inovace (ERA).  

Nový koncept ERA je charakterizován jako konkurence-
schopný, otevřený a založený na excelenci a talentu. Jeho 
hlavním cílem je obecné zlepšení evropského výzkumné-
ho a inovačního prostředí, což dále urychlí tranzici ke 
klimatické neutralitě, posílí digitalizaci a podpoří ekono-
mickou obnovu po dopadech krize způsobené pandemií 
covid-19. Komise dále v daném sdělení představila stra-
tegické cíle a opatření, které by měly být realizovány ve 
spolupráci s členskými státy, aby docházelo k upřednost-
nění investic a reforem v oblasti výzkumu a inovací. 
ERA byl založen v roce 2000 s cílem efektivně integrovat 
evropské výzkumné a inovační systémy a posílit spolupráci 
mezi EU, členskými státy a evropskými regiony. Od doby 
svého založení již dosáhl mnoha úspěchů, v současné situa-
ci je avšak třeba posílit jeho úlohu a lépe definovat a re-
alizovat hlavní strategické cíle. S ohledem na aktuální ko-
ronavirovou krizi a s tím spojené společenské, ekologické 

a hospodářské výzvy navíc hraje výzkum zásadní roli 
pro jejich efektivní řešení.  
Sdělení Komise konkrétně definuje čtyři hlavní strate-
gické cíle ERA: (i) upřednostňovat investice a reformy  
v oblasti výzkumu a inovací směřující k ekologické  
a digitální transformaci s cílem podpořit oživení Evropy  
a zvýšit konkurenceschopnost, (ii) zlepšit přístup vý-
zkumných pracovníků v celé EU ke špičkovým zařízením  
a infrastrukturám, (iii) přenést výsledky do ekonomiky 
s cílem podpořit investice podniků a uvádění výsledků 
výzkumu na trh a posílit konkurenceschopnost EU a její 
vedoucí postavení v globálním technologickém prostře-
dí (iv) a rozšířením spolupráce mezi členskými státy 
posílit mobilitu výzkumných pracovníků a volný tok zna-
lostí a technologií, aby z výzkumu a jeho výsledků měli 
prospěch všichni.  
/V. Smolková/ 

V závěrech Evropská rada vyzvala Rusko ke spolupráci 
na vyšetření otravy opozičního politika, stejně jako vy-
zvala k řešení ozbrojeného konfliktu mezi Arménií a Ázer-
bájdžánem mírovou cestou. 
Během pátku se lídři věnovali zejména společnému po-
stupu proti onemocnění covid-19 a jejím ekonomickým 
dopadům. Členové Evropské rady téměř jednomyslně 
podpořili potřebu lepší koordinace opatření, které jed-
notlivé členské státy v souvislosti s touto nemocí přijímají.  
Řada lídrů chválila dosavadní postup a iniciativu Komise 
a vyzývala k jejímu většímu zapojení v budoucnosti. Ves-
měs se také lídři shodovali, že v rámci boje proti druhé 
vlně pandemie nehodlají zcela uzavírat své ekonomiky, 
jako tomu bylo na jaře, neboť by to už mělo mnohem 
vážnější důsledky na hospodářství i celou společnost. Zmí-
něna byla i potřeba jednotné strategie pro testování. 
K hlavnímu tématu pátečního zasedání, tedy vnitřnímu 
trhu, průmyslové politice a digitální agendě, se lídři 
dostali až na konci jednání. Diskuze k tomuto tématu byla 

velmi omezená a týkala se zejména drobné úpravy 
textu závěrů.  
V závěru jednání předsedkyně Komise Ursula von der 
Leyenová krátce hovořila o vztazích se Spojeným 
královstvím. Informovala o včerejším kroku Komise, 
která zahájila se Spojeným královstvím řízení o nespl-
nění povinnosti vyplývající z Výstupové dohody. Dále 
popsala aktuální stav jednání se Spojeným králov-
stvím o budoucím vztahu, kdy nejsložitějšími otevřený-
mi otázkami jsou nadále zajištění rovných podmínek, 
mechanismus pro řešení sporů a rybolov.  
Zdůraznila přitom, že EU musí dále jednat a doufat  
v dojednání kvalitní dohody, zároveň se musí připra-
vovat na možný scénář, že se dohody dosáhnout ne-
podaří.  
Plánovaná strategická diskuze k Číně byla nakonec 
odložena na neformální summit v Berlíně, který pro-
běhne dne 16. listopadu. /L. Hadrava/ 

https://ec.europa.eu/info/publications/2020-rule-law-report-communication-and-country-chapters_en
https://ec.europa.eu/info/sites/info/files/communication_2020_rule_of_law_report_en.pdf
https://ec.europa.eu/info/sites/info/files/cz_rol_country_chapter.pdf
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ná opatření a iniciativy na evropské úrovni. Mimo 
představení současného stavu problematiky na úrovni 
EU je u první priority, kterou je vysoce výkonný eko-
systém digitálního vzdělávání, navrženo například 
spuštění konzultací s členskými státy pro možnou pří-
pravu budoucího doporučení Rady, využití Erasmu na 
podporu plánů digitální transformace nebo vytvoření 
rámce evropského digitálního vzdělávacího obsahu. 
U druhé priority, kterou je posílení digitálních doved-
ností a kompetencí, je vyzdvižena především důleži-
tost digitálních dovedností a kompetencí pro život 
v digitálně, klimaticky a společensky měnícím se světě. 
Mezi navržené evropské opatření a iniciativy zde zmí-
něné patří například společná vodítka pro učitele  
o rozvoji digitálních dovedností u žáků a posílení medi-
ální gramotnosti, aktualizace evropského rámce digi-
tálních dovedností nebo podpora účasti žen. 
Pro efektivní naplnění akčního plánu navrhuje Komise 
posílit odbornou spolupráci na úrovni EU. Ta by měla 
být zajištěna vytvořením evropského centra pro digi-
tální vzdělávání (European Digital Education Hub), 
v rámci něhož by si státy vyměňovaly příklady dobré 
praxe a monitorovaly plnění cílů akčního plánu. 
/J. Matera/ 

Dne 30. září zveřejnila Komise sdělení k akčnímu plá-
nu digitálního vzdělávání 2021 – 2027: Obnovení 
vzdělávání a odborné přípravy pro digitální věk.  Sdě-
lení navazuje na akční plán digitálního vzdělávání 
2018 – 2020 a zaměřuje se především na posílení  
a rozvoj digitálních dovedností. 
V úvodní části dokumentu je představen současný stav 
digitálního vzdělávání a kontext tvorby akčního plánu 
Jsou zde také vymezeny strategické priority, mezi které 
patří využití moderních technologií pro posílení vzdělává-
ní a odborné přípravy, posílení ekosystému digitálního 
vzdělávání a digitálních kompetencí a dovedností.  
Ve druhé části jsou následně představeny výsledky kon-
zultace se zúčastněnými stranami. Výstupy jsou významně 
ovlivněny probíhající pandemií covid-19 v jejímž kontextu 
zúčastněné strany a sociální partneři vyjadřují potřebu 
pro posílení digitálního vzdělávání.  
V neposlední řadě je představena synergie akčního plá-
nu s prioritou digitální transformace, ze které vychází 
principy pro digitální vzdělávání v následujících letech. 
Zahrnuje vysoce kvalitní a inkluzivní digitální vzdělávání, 
přiměřené investice do konektivity, vybavení a kapacit, 
digitální vzdělávání jako základní kompetence učitelů 
nebo digitální gramotnost. 
Další část sdělení již obsahuje konkrétní kroky akčního 
plánu v oblasti digitálního vzdělávání. Plán navrhuje mož-

Balíček k digitálnímu vzdělávání > Komise 

Výsledky Rady pro zahraniční věci > Rada 

V úterý 29. září se uskutečnila neformální videokonfe-
rence Rady EU pro zahraniční záležitosti ve formátu 
ministrů pro rozvoj. Delegaci ČR vedl Martin Tlapa, 
náměstek ministra zahraničních věcí ČR. Na programu 
jednání byla témata související se vztahem EU a Afri-
ky (aktuální stav implementace balíčku odezvy na co-
vid-19 Team Europe, plánovaný summit EU-Africká 
unie a aktuální stav jednání Post-Cotonou) a na žádost 
některých členských států byl na program zařazen  
i bod k rozvojové pomoci Bělorusku. 
David Beasley, výkonný ředitel Světového potravinového 
programu, v úvodním vystoupení přiblížil situaci v oblasti 
potravinového zabezpečení v Africe, připomenul úspě-
chy, ale zdůraznil i zhoršující se situaci v důsledku pande-
mie covid-19 či dalších faktorů.  
Část diskuze k Africe uvedl Vysoký představitel pro za-
hraniční věci a bezpečnostní politiku odkazem na dosa-
vadní spolupráci v rámci odpovědi na pandemii covid-19 
prostřednictvím Team Europe. V navazující diskuzi členské 
státy přístup Team Europe podpořily a zdůraznily zejmé-
na aspekt zelené obnovy, digitalizace, mobilizace sou-
kromých zdrojů, ale také bude nyní zásadní snížení dluhů. 
Několikrát rezonovala i potřeba zajistit ownership afric-
kých partnerů.  
Některé členské státy vyzdvihly potřebu silného mandátu 
pro Evropskou investiční banku v novém rozvojovém fi-
nančním nástroji k naplnění dlouhodobých cílů. Dále se 

shodly, že důležitá je také regionální integrace, proto 
je třeba podpořit Africkou kontinentální zónu volného 
obchodu (AfCFTA). 

V otázce aktuálního stavu vyjednávání dohody Post-
Cotonou se zeměmi oblasti ACP (africké, karibské 
a tichomořské země) bohužel nelze stále konec vyjedná-
vání předvídat.  
Zatím nebyla nalezena shoda u kompromisního návrhů 
týkajících se oblasti sexuálního a reprodukčního zdraví 
a práv a sexuální orientace a genderové identity. Ne-
dořešena je rovněž migrace a mobilita (zejména návra-
ty a readmise). Dle Komise je podobně jako u jiných 
typů vyjednávání třeba v této fázi flexibilita.  
Význam problematiky migrace pro EU je demonstrován 
mj. v nedávno zveřejněném balíčku Komise k azylu  
a migraci. Z důvodu zachování právní jistoty bylo navr-
ženo prodloužení přechodného období až do 30. červ-
na 2021. 

Diskuse u dodatečně zařazeného bodu o Bělorusku 
byla zejména o potřebě podpory občanské společnosti 
a okamžité pomoci obětem násilí, ale i potřebě iniciativ 
zaměřených na hlubší strukturální změny. Členské státy 
zdůraznily nutnost koordinovaného přístupu EU, potřebu 
sankcí a dostatečné pomoci ze strany EU. Podporu EU je 
třeba směřovat rovněž ke svobodným médiím. 
/L. Lukačovič s využitím materiálů MZV/  
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gramu, druhá varianta spočívala v poměrném snížení 
všech částí s výjimkou navýšení rozpočtu na aktivity 
Marie Sklodowska-Curie Actions ve výši 200 milionů 
eur. Většina delegací včetně ČR podpořila tuto druhou 
variantu.  

Během druhého kola diskuze k mezinárodní spoluprá-
ci podpořila většina delegací text týkající se asociace 
třetích zemí k programu a nový model plateb za účast 
v programu „pay as you go“. Diskuze proběhla opět i 
k problematice omezení ve výjimečných a odůvodně-
ných případech účast právních subjektů usazených v EU 
a kontrolovaných z nepřidružených třetích zemí. Někte-
ré delegace zopakovaly svoje obavy o dopadu tohoto 
ustanovení, a to především na malé a střední podniky.  
Obecný přístup byl přijat. Jednání Rady bylo ukonče-
no pracovním obědem ministrů na téma příspěvek tzv. 
misí k překonání současné pandemie nemoci covid-19  
a k výzkumu a širšímu využití zeleného vodíku. 

/V. Smolková s využitím zdrojů SZB/ 

Dne 29. září 2020 se v Bruselu uskutečnilo zasedání 
Rady pro konkurenceschopnost ve formaci ministrů 
odpovědných za výzkum. Delegaci ČR vedl zástupce 
stálého představitele ČR při EU velvyslanec Jaroslav 
Zajíček. 
Zástupci členských zemí EU se zaměřili přijetí obecného 
přístupu ke zbývajícím otázkám rámcového programu pro 
výzkum a inovace Horizont Evropa. Mezi otevřenými 
otázkami zůstaly vnitřní alokace rozpočtu a mezinárodní 
spolupráce včetně asociace třetích zemí a k synergiím 
s dalšími programy Unie.  
Pokud jde o rozpočet, kompromis z Evropské rady jej 
navrhuje ve výši 90,9 miliard eur (v běžných cenách), z 
čehož 85,5 miliard eur pochází z dlouhodobého rozpočtu 
na období 2021 - 2027. Zbytek je navržen v rámci nové-
ho fondu obnovy na financování projektů řešící pandemii 
a hospodářskou krizi. K alokaci rozpočtu uvnitř programu 
předložilo německé předsednictví dvě varianty – první 
varianta předpokládala poměrné snížení všech částí pro-

Výsledky neformálního zasedání Rady pro konkurenceschopnost > Rada 

Výsledky neformálního zasedání Rady pro životní prostředí > Rada 

Ústředním tématem neformálního zasedání rady minis-
trů pro životní prostředí, kteří se sešli na fyzickém zase-
dání v Berlíně anebo se připojili videokonferenčně, by-
la biodiverzita a klimatická politika EU v kontextu aktu-
álních diskuzí o cílech a změnách spojených se Zele-
nou dohodou pro Evropu. Delegaci ČR vedl náměstek 
ministra životního prostředí Vladislav Smrž.  
Dvoudenní jednání bylo věnováno politice v oblasti biodi-
verzity na globální úrovni v souvislosti s pandemií covid-
19 a ochraně klimatu, přičemž největší pozornost směřo-
vala k návrhu Komise na navýšení cíle na alespoň 55% 
snížení emisí skleníkových plynů do roku 2030 a s tím sou-
visející dopadové studie zveřejněné v polovině září. 
V diskuzi k biodiverzitě ministři zdůraznili potřebu změny 
přístupu k využívání přírody a přírodních zdrojů lidmi tak, 
aby lidstvo začalo žít udržitelně, a tím pádem dále ne-
zhoršovalo úbytek biodiverzity. ČR ve svém vystoupení 
zdůraznila, že hlavní je přijmout globální rámec  
s jasnými cíli a silným implementačním mechanismem, při-
čemž následující zlepšení stavu biodiverzity bude zname-
nat i snížené riziko budoucích pandemií.  
Své pohledy na problematiku provázanosti úbytku biodi-
verzity a rizika současných i budoucích pandemií sdělil 

ministrům v rámci debaty vedle komisaře pro životní 
prostředí Virginijuse Sinkevičiuse i ředitel Evropské 
agentury pro životní prostředí Hans Bruyninckx.  
Diskuze věnovaná ochraně klimatu potvrdila rozdílné 
pozice členských států. Zatímco některé zdůrazňovaly 
své výhrady vůči navýšení klimatického cíle, mnoho dal-
ších států vyjádřilo podporu pro toto navýšení.  
Zástupce Komise obhajoval návrh navýšení redukční cíl 
pro 2030 k dosažení závazku klimatické neutrality do 
roku 2050, která byla odsouhlasena na konci loňského 
roku nejvyššími představiteli členských států. ČR vedle 
žádosti o vypracování posouzení dopadů na úrovni jed-
notlivých členských států uvedla, že jakékoliv navýšení 
redukčního cíle do roku 2030 musí být tedy rovněž od-
souhlaseno Evropskou radou.  

V diskuzi vystoupil i první místopředseda Komise Frans 
Timmermans odpovědný za portfolio Zelené dohody pro 
Evropu který delegacím potvrdil, že v návaznosti na 
očekávané schválení navýšeného cíle pro rok 2030 
předloží Komise v příštím roce návrhy na změny řady 
sektorových legislativ.  
/K. Talašová/ 

Rozprava o novém klimatickém plánu > Evropský parlament 

V pondělí 28. září pozvali poslanci z Výboru pro ži-
votní prostředí, veřejné zdraví a bezpečnost potravin 
(ENVI) výkonného místopředsedu Komise pro evrop-
skou zelenou dohodu Franse Timmermanse k diskuzi 
nad plánem Komise, který nastínila ve svém projevu 
ke stavu Unie Ursula von der Leyenová.  
Klimatický plán Komise počítá se snížením emisí v EU  
o alespoň 55 % do roku 2030, ve srovnání s rokem 
1990. Místopředseda Komise zmínil, že emise neklesají 
v EU dostatečně rychle a redukce, která je nastíněná 
v návrhu Komise, je pro Unii dosažitelná a prospěšná. 
Dále vyzval poslance, aby tento návrh schválili, aby mohl 
být oficiálně nahlášen jako vnitrostátně stanovený příspě-
vek (NDC) pro EU v rámci Pařížské dohody a Rámcové 
úmluvy OSN o změně klimatu (UNFCCC). 

Během následné rozpravy připomněl předseda Výboru, 
Pascal Canfin (Renew), že v příštím týdnu se bude 
na plenárním zasedání Evropského parlamentu hlasovat 
o zprávě výboru ENVI, která doporučuje navýšení cíle 
snížení emisí do roku 2030 na 60 %. Někteří poslanci 
měli pochyby, jestli je cíl Komise dostatečně ambiciózní, 
jelikož je rámcový pro celou EU a také zahrnuje zachyco-
vání uhlíku jako jeden ze způsobů snížení emisí, což ně-
kteří považovali za nedostatečné. Poslanci se pak dále 
dotazovali místopředsedy Komise, zda existuje možnost, 
aby i jiné země mimo EU následovali evropský přiklad a 
také navyšovali své ambice ohledně redukce emisí.  
/Pokr. na s. 5/ 
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Místopředseda F. Timmermans odpověděl poslancům, že 
zachycování uhlíku je uznávaný způsob redukce emisí  
a Komise se musí soustředit na to, aby měla co nejambici-
óznější klimatické cíle, které můžou ovlivnit země mimo EU 
již vyvíjející vlastní návrhy pro rychlejší redukci emisí. Dá-
le pak uvedl, že se do června 2021 chystá Komise revi-

dovat některé důležité legislativní předpisy, jako je 
systém pro obchodování s povolenkami na emise sklení-
kových plynů, zákon o zlepšení energetické účinnosti, 
standardy pro obnovitelné energetické zdroje či posíle-
ní standardů týkajících se emisí 
/J. Janek/ 

Rámcové pozice schválené v 40. týdnu > Informace 

Rámcová pozice ke sdělení Komise Evropskému parla-
mentu, Radě, Evropskému hospodářskému a sociálnímu 
výboru a Výboru regionů a jeho přílohy: Protidrogová 
agenda a akční plán EU na období 2021–2025 
(vypracoval Úřad vlády ČR) 

Rámcová pozice ke sdělení Komise Evropskému parla-
mentu, Radě, Evropskému hospodářskému a sociálnímu 
výboru a Výboru regionů – Strategie EU v oblasti práv 
obětí (2020 – 2025) (vypracovalo Ministerstvo spravedl-
nosti) 

Program evropských institucí, 6. až 13. října > Informace 

Plenární zasedání Evropského parlamentu, 4. - 8. října 

V návaznosti na vyhodnocení slyšení kandidátů na členy 
Komise, které proběhly ve výborech, bude plénum hlaso-
vat o návrhu na přidělení nových odpovědností místo-
předsedovi Komise Valdisu Dombrovskisovi a dále  
o návrhu na jmenování Mairead McGuinnessové do pozi-
ce členky kolegia Komise. 
Videokonference ministrů pro energetiku, 6. října 

Hlavním tématem bude politická debata ke sdělení Ko-
mise k souhrnné analýze vnitrostátních plánů v oblasti 
energetiky a klimatu a debata k návrhu navýšení klima-
tických ambicí v roce 2030.  

Videokonference ministrů hospodářství a financí,  
6. října 

Ministři budou jednat o facilitě na podporu oživení  
a odolnosti, která je hlavním nástrojem balíčku ozdrav-
ných opatření. Na základě prezentace Komise si vymění 
názory na balíček právních předpisů v oblasti digitálních 
financí  

Videokonference ministrů vnitra, 8. října  
Proběhne úvodní debata k migračnímu paktu a předsta-
vení dokumentu německého předsednictví „k cestě vpřed 
k Evropskému policejnímu partnerství.“  
Videokonference ministrů spravedlnosti, 9. října 

Na program je představení návrhů závěrů Rady k přístu-
pu k justici - využití příležitostí pro digitalizaci, informace 
k aktuálnímu stavu zřizování EPPO, představení strategie 
EU pro boj proti sexuálnímu zneužívání dětí a diskuze 
s ředitelem Agentury pro základní práva k boji proti 
antisemitismu a nenávistným projevům.  
Zasedání Rady pro zahraniční věci, 12, října 

Tématem jednání ministrů zahraničí, které proběhne pre-
zenčně v Lucemburku, bude Rusko. Ministři budou pokra-
čovat v diskuzi, která byla zahájena na neformálním za-
sedání v Berlíně (tzv. Gymnich), s cílem vyhodnotit stav 
vztahů a implementace pěti principů.  
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